



Resilience-building for improved food security and nutrition: From policy engagement to sustained change

High-Level Panel European Development Days
 Tuesday 26 November 2013 – 14:00-15:30
 Auditorium B, Tour & Taxis, Brussels



eudevdays.eu

Panel

- **Joe Costello**, Minister for Trade and Development, Ireland
- **Agnes Kalibata**, Minister of Agriculture, Rwanda
- **Florence Chenoweth**, Minister of Agriculture, Liberia
- **Shenggen Fan**, Director General, International Food Policy Research Institute (IFPRI)
- **Michael Hailu**, Director, Technical Centre for Agricultural and Rural Cooperation (CTA)
- **Kalilou Sylla**, Executive Secretary, ROPPA (Network of Farmers' and Agricultural Producers' Organisations of West Africa)
- **Stephan Tanda**, Managing Board Member, DSM

Moderator

- **Zeinab Badawi**, Journalist, BBC

Understanding the multi-faceted dimensions of food security, nutrition and resilience is crucial for combating hunger and poverty in the long term. Smallholders account for a large share of the world's vulnerable and food-insecure populations. To reduce and manage risks, they need access to climate-smart agricultural technologies and practices, safety nets, educational opportunities, financial services and pro-poor policy environments.

Investments in disease-resistant crop varieties reduce vulnerability to crop losses and improve food and nutrition security. Programmes such as cash and in-kind transfers, work-for-food and nutrition education campaigns can also help raise household income and consumption of healthy foods. The impacts of price volatility can be mitigated by safety nets, information systems, index insurance and risk management instruments.

Building resilience implies anticipating the likelihood and location of shocks; promoting preventive measures; mitigating damage and encouraging recovery and restoration where damage is inevitable. The panelists, in this session will share lessons and successes from past experiences in building resilience and explore policy options for the future.

This High Level Panel is organized by ACP-EU Technical Centre for Agricultural and Rural Cooperation (CTA), IFPRI and PAFO.

Follow the discussions online via webstream.

<http://www.eudevdays.eu/>



Renforcement de la résilience pour améliorer la sécurité alimentaire et nutritionnelle: De l'engagement politique pour un changement durable



Panel de haut niveau aux Journées européennes de développement

Mardi 26 Novembre 2013 – 14:00-15:30

Auditorium B, Tour & Taxis, Bruxelles

eudevdays.eu

Panel

- **Joe Costello**, Ministre du Commerce et du Développement, Irlande
- **Agnes Kalibata**, Ministre de l'Agriculture, Rwanda
- **Florence Chenoweth**, Ministre de l'Agriculture, Liberia
- **Shenggen Fan**, Directeur général de l'Institut international de recherche sur les politiques alimentaires (IFPRI)
- **Michael Hailu**, Directeur, Centre technique de Coopération agricole et rurale (CTA)
- **Kalilou Sylla**, Secrétaire exécutif, ROPPA (Réseau des organisations paysannes et de producteurs de l'Afrique de l'Ouest)
- **Stephan Tanda**, Membre du Comité de direction, DSM

Modéré par

- **Zeinab Badawi**, Journaliste, BBC

Comprendre les multiples dimensions de la sécurité alimentaire, la nutrition et la résistance est crucial pour combattre la faim et la pauvreté à long terme. Les petits agriculteurs représentent une part importante des populations vulnérables à l'insécurité alimentaire dans le monde. Pour réduire et gérer les risques, ils doivent avoir accès aux technologies respectueuses du climat et des pratiques agricoles intelligentes, des filets de sécurité, un accès à l'éducation, des services financiers et un environnement favorable à une réduction de la pauvreté.

Les investissements dans des variétés résistantes aux maladies peuvent réduire la vulnérabilité aux pertes de récoltes et améliorer la sécurité alimentaire et la nutrition. Des programmes tels que les transferts en espèces et en nature, travail contre nourriture et des campagnes d'éducation nutritionnelle peuvent également aider à augmenter les revenus et la consommation d'aliments sains dans les ménages. Les impacts de la volatilité des prix peuvent être atténués par des filets de sécurité, des systèmes d'information, l'assurance indicelle et des instruments de gestion des risques.

Renforcer la résilience implique d'anticiper la probabilité et l'emplacement des chocs, promouvoir des mesures préventives; atténuer des dommages et encourager la reconstruction là où les dommages sont inévitables. Les panélistes de ce panel partageront les leçons et les réussites des expériences passées à renforcer la résilience et exploreront les options stratégiques pour l'avenir.

Ce panel de haut niveau est organisé par le Centre technique de coopération agricole et rurale (CTA), l'IFPRI et la PAFO.

Suivez les discussions en direct par internet

<http://www.eudevdays.eu/>